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Zápis z jednání V ědecké rady  
Zemědělské fakulty JU v Českých Bud ějovicích  

ze dne 31.5. 2007  
 
 
Přítomní: předseda  VR - prof. Ing. Martin Křížek, CSc., pověřený řízením ZF JU a 24 členů 
vědecké rady  
 
1. Zahájení (prof. Ing. M. Křížek, CSc.) 
2. Žádost o akreditaci oboru habilitačního řízení/oboru řízení ke jmenování profesorem 

(předkládá doc. Ing. J. Čítek, CSc.) 
3. Změna pravidel habilitačního řízení a řízení ke jmenování profesorem na ZF JU v Českých 

Budějovicích  (předkládá doc. Ing. J. Čítek, CSc.) 
4. Změna kritérií pravidelného hodnocení vědecko-pedagogických pracovníků na ZF JU 

v Českých Budějovicích  (předkládá doc. Ing. J. Čítek, CSc.) 
5. Zaměření vědecko-výzkumné činnosti na ZF JU (předkládá doc. Ing. J. Čítek, CSc.) 
6. Různé 
a) Projednání návrhu na rozšíření komisí pro SDZ (Státní doktorské   zkoušky) a obhajoby DP 

(Disertačních prací) DSP (Doktorského studijního programu) (předkládá doc. Ing. J. 
Čítek, CSc.) 

b) Projednání návrhu na doplnění členů zkušebních komisí Státních  závěrečných zkoušek 
bakalářských a magisterských studijních programů uskutečňovaných na ZF JU v Českých 
Budějovicích (předkládá Ing. K. Suchý, Ph.D.) 

c) Připomínky akreditační komise k oboru Setrvalé systémy hospodaření v krajině 
v kombinované formě studia (předkládá Ing. K. Suchý, Ph.D.) 

  
                                                                                                                                                                                                                                                   

1) Zahájení 
 
Jednání VR zahájil prof. Ing. Martin Křížek, CSc., pověřený řízením Zemědělské fakulty. 
Přivítal všechny přítomné členy VR, předložil jim ke schválení program VR. 
Prof. Křížek seznámil členy vědecké rady s dosavadním průběhem transformace Zemědělské 
fakulty JU v Č. Budějovicích po oddělení Ekonomické fakulty od 1.1.2007. Velkou pozornost 
přitom věnoval zejména personálním otázkám a publikační aktivitě vědeckopedagogických a 
vědeckých pracovníků fakulty. 
 
Závěr: 
Přítomní souhlasili s programem. 
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2) Žádost o akreditaci oboru habilita čního řízení/oboru řízení ke 
jmenování profesorem (p ředkládá doc. Ing. J. Čítek, CSc.) 
 
Členové VR měli k dispozici písemný materiál (viz. příloha) k tomuto bodu, s návrhem je 
seznámil doc. Ing. J. Čítek, CSc., pověřený řízením vědy a výzkumu. 
 
Závěr:  
Vědecká rada projednala a schválila návrh žádosti o akreditaci oboru habilita čního 
řízení/oboru řízení ke jmenování profesorem. 
 

3) Změna pravidel habilita čního řízení a řízení ke jmenování 
profesorem na ZF JU v Českých Bud ějovicích   
 
Členové VR měli k dispozici písemný materiál (viz. příloha) k tomuto bodu, s návrhem je 
seznámil doc. Ing. J. Čítek, CSc., pověřený řízením vědy a výzkumu. 
Prof. Křížek otevřel diskuzi. 
Diskuze se zúčastnil:  
Prof. Šantrůček upozorňuje, že kritéria by se měla opírat o zákon a navrhuje zařazení mediánu 
oboru. 
Prof. Křížek dává členům VR na zvážení zavedení mediánu oboru. 
Prof. Landa zastává názor, že medián je to určité kritérium, nástroj pro porovnání oborů, měl 
by být vnitřním nástrojem pro porovnání oborů uvnitř fakulty. 
Doc. Trávníček doporučuje, aby kritéria na ZF byla srovnatelná s kritérii na BF. 
Doc. Čítek odpovídá, že z hlediska obsahu a struktury se kritéreia na BF liší, BF u habilitací 
požaduje 10 impaktů, u profesur 30 a hodnotí se minimální počet obhájených diplomových a 
disertačních prací, obtížně srovnatelné, ZF požaduje u habilitací 7 prací v impaktovaném 
časopisu, u profesur 14, vědecký CV na ZF má jiný charakter než na BF. 
Prof. Šantrůčková konstatuje, že BF klade větší důraz na impaktované časopisy a ostatní 
kritéria má nižší, dává na zvážení zda hodnotit publikace ve sbornících z konferencí, zastává 
zjednodušení pravidel. 
Doc. Čítek a prof. Křížek jsou pro zanechání těchto bodů, které nejsou výrazně bodovány. 
Doc. Pechar připomíná, že posudky od některých agentur jsou zpracovány anonymně. 
Prof. Rauch podporuje zavedení mediánu a zjednodušení  pravidel. 
Prof. Křížek odpovídá, že po oddělení ekonomické fakulty je ZF homogenní a medián pro 
tyto obory je dost jednotný. 
Prof. Moudrý, prof. Landa, doc. Čítek  upozorňují na výklad termínu „garant předmětu“ a 
„vyučující předmětu“. 
Prof. Zeman upozorňuje na bod A1 8) Citace jiným autorem, na kterém lze získat velký počet 
bodů. 
Prof. Šantrůčková dává na zváženou zda nechat zařazený bod B2 Uznání vědeckou 
komunitou. 
Doc. Čítek odpovídá, že body v bodu B2 nejsou přehnané a zastává zanechání tohoto bodu. 
Prof. Landa doplňuje, že byla snaha o vytvoření motivačního systému, kde byla snaha o 
zvýšení významu publikací, proto se na tyto body klade důraz, snížení významu výuky a 
zachování aktivit v bodě B2. 
Prof. Šantrůček dává na zváženou zachování bodu C1 5-6 Recenze učebnic a recenze skript, 
navrhuje doplnění v názvu u bodu C21 Výuka akreditovaného předmětu, upozorňuje na bod 
C24 Vedoucí úspěšně obhájené diplomové práce, kde je možnost získání velkého počtu bodů  
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a navrhuje doplnění názvu v bodu C28 Doložená vyzvaná přenáška na zahraniční vysoké 
škole. 
Prof. Křížek vyzval členy VR, aby se vyjádřili hlasováním k zařazení mediánu, výsledek 
hlasování: 12 pro medián, 1 proti, ostatní se zdrželi hlasování. 
Doc. Maršálek upozorňuje na problém při hab. a prof. řízení ve VR JU. 
Prof. Křížek odpovídá, že kritéria jsou vnitřní věcí fakulty a parametry jsou srovnatelné 
s ČZU a MZLU. 
Prof. Řehout – členové VR podali mnoho námětů a je na vedení, aby se rozhodli. 
Doc. Skřivanová konstatuje, že předkládaná kritéria jsou standardní, obsahují mnoho aktivit a 
další  hodnocení uchazečů je na komisi. 
Prof. Landa konstatuje, že připomínky se zapracují do návrhu, zvláště funkční, vzhledem ke 
zjednodušení, bez použití mediánu. Je možné zkusit ověřit systém s využíváním mediánu a 
pokud by se jeho využití uplatnilo, zavést do kritérií. 
 
Závěr:  
Vědecká rada projednala změnu pravidel habilitačního řízení a řízení ke jmenování 
profesorem, požaduje zapracovat připomínky z diskuze a po zapracování připomínek 
s předloženým návrhem souhlasí. 
 

4) Změna kritérií pravidelného hodnocení v ědecko-pedagogických 
pracovník ů na ZF JU v Českých Bud ějovicích    
 
Členové VR měli k dispozici písemný materiál (viz. příloha) k tomuto bodu, s návrhem je 
seznámil doc. Ing. J. Čítek, CSc., pověřený řízením vědy a výzkumu. 
Prof. Křížek otevřel diskuzi. 
Diskuze se zúčastnil: 
Prof. Křížek je pro zanechání marginálních aktivit v tomto pravidelném hodnocení vědecko-
pedagogických pracovníků. 
Prof. Řehout požaduje srovnání kritérií ZF s kritérii JU. 
Doc. Čítek odpovídá, že JU hodnocení již druhým rokem neprovádí. 
Doc. Špak podporuje podobnost kritérií pravidelného hodnocení s kritérii pro hab. a prof. 
řízení. Upozorňuje na body týkající se příspěvků ve sborníku, abstraktů, posudků a 
rozvojových grantů, kterých mohou využívat průměrní a mladí pracovníci. 
Doc. Čítek odpovídá, že rozhodující pro hodnocení je bod A1. 
Prof. Šantrůčková podporuje zjednodušení pravidel. 
Prof. Moudrý konstatuje, že kritéria vychází z hodnocení na ČZU a MZLU a vyzdvihuje 
důležitost impak. publikací k dosažení doc. a prof. 
Prof. Landa vysvětluje, že kritéria slouží k vypracování zprávy o činnosti fakulty a vytváří 
přehled o činnosti pracovníků, je pro zabudování klíčových prvků (publikace, granty, výuka) 
do standardů do dalšího roku v odměňování. 
Doc. Čítek – odměňování podle pořadí. 
Prof. Šantrůček se dotazuje kterých pracovníků se hodnocení týká, zda jen akademických 
pracovníků. 
 
Závěr:  
Vědecká rada projednala změnu kritérií pravidelného hodnocení vědecko-
pedagogických pracovníků na ZF JU v Českých Budějovicích, navrhuje kritéria 
zjednodušit a po zapracování připomínek s předloženým návrhem souhlasí. 
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5) Zaměření vědecko-výzkumné činnosti na ZF JU  
 
Se zaměřením vědecko-výzkumné činnosti na ZF JU členy VR seznámil doc. Ing. J. Čítek, 
CSc., pověřený řízením vědy a výzkumu. 
Prof. Křížek otevřel diskuzi. 
Diskuze se zúčastnil: 
Prof. Matoušek, doc. Čítek, prof. Moudrý, kteří upozornili na malé % končících doktorandů.  
 
 
 
6) Různé 
 
a) Projednání návrhu na rozší ření komisí pro SDZ (Státní doktorské   
zkoušky) a obhajoby DP (Diserta čních prací) DSP (Doktorského 
studijního programu)  
 
Projednání návrhu na rozšíření komisí pro Státní doktorské zkoušky a obhajoby Disertačních 
prací Doktorského studijního programu předložil doc. Ing. J. Čítek, CSc., pověřený řízením 
vědy a výzkumu. 

OBOROVÁ RADA : Ochrana rostlin 
 

Titul 
před 
jménem 

Příjmení, jméno, titul 
za jménem 

Pracoviště, pracovní zařazení 

Odborné zam ěření 
Ing. Hrubý Rostislav, CSc. Státní rostlinolékařská správa – sekce ochrany proti škodlivým 

činitelům, vedoucí referátu oddělení metod ochrany rostlin, 
odborné zaměření: symptomatika poškození kulturních rostlin, 
diagnostika původců onemocnění a živočišných škůdců, 
informační a diagnostické systémy v rostlinolékařství 

 

OBOROVÁ RADA : Speciální zootechnika 
 

Titul 
před 
jménem 

Příjmení, jméno, titul 
za jménem 

Pracoviště, pracovní zařazení 

Odborné zam ěření 
Ing. Volek Jaroslav, CSc. Vědecký pracovník oddělení chovu skotu, Výzkumný ústav 

živočišné výroby, v.v.i. Praha Uhříněves. 
Specializuje se na chov skotu – problematiku užitkových 
vlastností, šlechtění, reprodukci a management dojených stád 
skotu. Je spoluřešitelem výzkumného záměru VÚŽV a řešitelem  
výzkumného projektu NAZV. Je členem oborové rady DSP 
Obecná zootechnika   na  FAPP ČZU v Praze. 
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Závěr:  
VR souhlasí se jmenováním navržených členů komisí pro státní doktorské zkoušky a 
obhajoby disertačních prací doktorského studijního programu. 
  
 
b) Projednání návrhu na dopln ění členů zkušebních komisí Státních  
závěrečných zkoušek bakalá řských a magisterských studijních 
program ů uskute čňovaných na ZF JU  v Českých Bud ějovicích  
 
Projednání návrhu na doplnění členů zkušebních komisí Státních závěrečných zkoušek 
bakalářských a magisterských studijních programů uskutečňovaných na ZF JU v Českých 
Budějovicích. Návrh předložil Ing. K. Suchý, Ph.D., pověřený řízením pedagogické činnosti. 
 
Předsedové (jsou současně uvedeni v komisích i jako externí odborníci): 
 
studijní obor: Zemědělská technika, obchod, servis a služby 
doc. Ing. Adolf Rybka, CSc - vedoucí Katedry zemědělských strojů, Technická fakulta, ČZU 
Praha 

studijní obor: Agroekologie 
doc.RNDr. Miroslav Martiš, CSc. -  Laboratoř ekologie krajiny, Fakulta lesnická a 

environmentální, ČZU Praha 

studijní obor: Zemědělské biotechnologie 
prof. Ing. Alojz Kúbek, CSc. -  Katedra genetiky a plemenárskej biológie , Fakulta 

agrobiológie a potravinových zdrojov, SPU Nitra 

studijní obor: Provozně podnikatelský obor 
doc. Ing. Vladimír Vít, CSc. - Útvar interního auditu ČZU v Praze 
prof. Ing. František Kuzma, Ph.D. -  Katedra ekonomiky,  Fakulta ekonomiky a 

managementu, SPU Nitra 
doc. Ing. Eva Rosochatecká, CSc. - Katedra zemědělské ekonomiky, PEF, ČZU Praha 

studijní obor: Pozemkové úpravy a převody nemovitostí 
doc. Ing. Erich Geisse, Ph.D.  -  Katedra mapování a pozemkových úprav, Stavební 

fakulta, Slovenská technická univerzita v Bratislavě 
doc. Ing. Jiří  Filip, CSc. - Ústav aplikované a krajinné ekologie ,AF, MZLU Brno 

studijní obor: Zootechnika 
prof. Ing. Ladislav Štolc, CSc -  Katedra speciální zootechniky, Fakulta agrobiologie, 

potravinových a přírodních zdrojů, ČZU Praha 

studijní obor: Všeobecné zemědělství 
prof. Ing. Josef Zimolka, CSc.  -  Ústav pěstování a šlechtění rostlin, AF, MZLU Brno 
prof. MVDr. Ing. Petr Doležal, CSc.  -  Ústav výživy zvířat a pícninářství, AF, MZLU Brno 
prof. Ing. Václav Kůdela, DrSc.  -  Výzkumný ústav rostlinné výroby, Praha - Ruzyně 
prof. Ing. Václav Hosnedl, CSc.  -  Katedra rostlinné výroby,Fakulta agrobiologie,  
  potravinových a přírodních zdrojů, ČZU Praha 

 

 



 6 

studijní obor: Rybářství 
doc. Ing. Ivan Stráňai, CSc. -  Katedra hydinárstva a malých hosp. zvierat, Fakulta 

agrobiológie a potravinových zdrojov, SPU v Nitre 
 
Členové komisí – zkoušející: 

Ing. Vladimíra Khelerová, Ph.D. -   Katedra obchodního podnikání , Fakulta 
mezinárodních vztahů, Vysoká škola ekonomická 
Praha 

Ing. Jan Bárta, Ph.D. - Katedra rostlinné výroby, ZF JU, České Budějovice 
Mgr. Ivana Langerová – Katastrální úřad Č.B. 
 
Další členové komisí – externí odborníci: 

Ing. Jan Beer     - AGROZET České Budějovice, a.s. 
Ing. Alois Pavlíčko, Ph.D.  - Správa NP a CHKO Šumava 
Ing. Zdeněk Schaffelhofer  - Jihočeský chovatel, a.s. 
Ing. Jan Záhorka   - Agrární komora České republiky 
Ing. Dalibor Valenta  - HVB Bank Czech Republic, a.s., ředitel pobočky České 
Budějovice 
Ing. Miroslav Severa  - Česká pojišťovna, a.s., ředitel agentury České Budějovice 
Ing. František Dohnal  - Katastrální úřad České Budějovice - ředitel 
Mgr. Ing. Miroslav Šimek    - vedoucí Územního pracoviště Pozemkového fondu ČR v Č. 
Budějovicích 
doc. Ing. Jan Pulkrábek, CSc.- vedoucí Oddělení hodnocení jatečných zvířat, VÚŽV, Praha, 
Uhříněves 
Ing. Jaroslav Kerner  - PIGMAL a.s., Malšice 
Ing. Jaroslav Vetýška, CSc. - Svaz chovatelů českého strakatého skotu 
Ing. Jaroslav Čepl, CSc.  - Výzkumný ústav bramborářský, Havlíčkův Brod 
Ing. Jan Hůda   - Rybářství Třeboň Hld. a.s 
Ing. Jan Štěpán   - Jihočeský územní svaz Českého rybářského svazu, Boršov nad 
Vltavou 
 
 
Závěr:   
VR souhlasí se jmenováním navržených členů zkušebních komisí Státních závěrečných 
zkoušek bakalářských a magisterských studijních programů uskutečňovaných na ZF JU 
v Českých Budějovicích.  
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c) Připomínky akredita ční komise k oboru Setrvalé systémy 
hospoda ření v krajin ě v kombinované form ě studia (p ředkládá Ing. 
K. Suchý, Ph.D.) 
 
S připomínkami akreditační komise k oboru Setrvalé systémy hospodaření v krajině 
v kombinované formě studia seznámil členy VR garant oboru prof. Ing. Jan Moudrý, CSc. 
 
  
 
 
 
 
  

prof. Ing. Martin Křížek, CSc. 
pověřený řízením ZF 

 
 
 
 
 
 
 
Zapsala: Ing. Pavlína Kolářová 


